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PROTOKÓŁ NR LI/2024 
z LI sesji Rady Miejskiej w Śremie 

 
Obrady rozpoczęto 13 marca 2024 r. o godz. 11:00, a zakończono 

o godz. 11:59 tego samego dnia w s. 24 Urzędu Miejskiego w Śremie. 
W posiedzeniu wzięło udział 21 radnych. 
(Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu) 
 
Ponadto w sesji uczestniczyli: 

1. Baum Sławomir – Radca Prawny, 
2. Bednarowicz Katarzyna – Naczelnik PPS, 
3. Brukarczyk Hanna – Sekretarz Gminny Śrem, 
4. Jabłońska Barbara – Naczelnik PEU, 
5. Lewandowski Adam – Burmistrz Śremu, 
6. Lewandowski Krzysztof – Skarbnik Gminy Śrem, 
7. Mielcarek Robert – Naczelnik PRK, 
8. Świdurska Maria – Dyrektor Centrum Usług Społecznych w Śremie (CUS), 
9. Tomczak Donat – Naczelnik PSG, 
10. Mieszkańcy.  

 
(Zawiadomienia o sesji Rady, ogłoszenie, stanowią załącznik nr 2 do protokołu) 
 
Ad. 1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 
 Przewodnicząca Rady Miejskiej w Śremie - Katarzyna Sarnowska, 
otwierając LI sesję Rady Miejskiej, powitała Radnych, Burmistrza, Panią 
Sekretarz, Pana Skarbnika, pracowników Urzędu, Panią Dyrektor CUS, przybyłych 
na sesję gości oraz wszystkich biorących udział w sesji on-line. 
 W dalszej kolejności stwierdziła, że na sali jest obecnych 21 radnych, 
a więc Rada jest władna do podejmowania prawomocnych decyzji. 
  Następnie poinformowała, że obrady Rady są transmitowane 
i udostępniane w Biuletynie Informacji Publicznej oraz na stronie internetowej 
gminy, w związku z tym poprosiła o niewypowiadanie nazwisk czy informacji, 
które mogłyby w jakikolwiek sposób naruszyć dobra osobiste osób trzecich. Dane 
osobowe są chronione zgodnie z rozporządzeniem o ochronie danych 
osobowych z dnia 27 kwietnia 2016 roku i ich podanie bez wyrażenia zgody przez 
osobę zainteresowaną jest zagrożone karami przewidzianymi w rozporządzeniu. 
Ad. 2. Przedstawienie porządku obrad. 
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Przewodnicząca Rady Miejskiej w Śremie – Katarzyna Sarnowska 
poinformowała, że porządek obrad został radnym przekazany drogą 
elektroniczną wraz z zawiadomieniem o posiedzeniu. 

Następnie Przewodnicząca Rady zapytała, czy są propozycje zmiany 
porządku obrad? 

Radni nie zgłosili propozycji zmian do porządku obrad LI sesji Rady. 
 
Porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 
2. Przedstawienie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu z L sesji Rady Miejskiej w Śremie. 
4. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady: 

a) w sprawie przystąpienia gminy Śrem do Projektu „Wielkopolskie 
telecentrum opieki” dofinansowanego przez Unię Europejską 
w ramach „Funduszy Europejskich dla Wielkopolski 2021-2027”, 
Priorytet 6, Działanie 06.13 Usługi społeczne i zdrowotne 
realizowanego przez Regionalny Ośrodek Polityki Społecznej 
w Poznaniu we współpracy z gminami Województwa 
Wielkopolskiego, 

b) zmieniająca uchwałę w sprawie powołania Śremskiej Rady 
Seniorów oraz nadania jej Statutu, 

c) w sprawie Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi 
oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie gminy Śrem 
w roku 2024, 

d) w sprawie wyznaczenia dodatkowego przedstawiciela 
do Zgromadzenia Związku Powiatowo-Gminnego „Wielkopolski 
Transport Regionalny”, 

e) zmieniający uchwałę w sprawie udzielenia Województwu 
Wielkopolskiemu pomocy finansowej w formie dotacji celowej 
na pokrycie części wkładu własnego w związku z realizacją Projektu 
pn. "Rewitalizacja linii kolejowej nr 369 na odcinku Śrem - Czempiń" 
w ramach Programu Uzupełniania Lokalnej 
i Regionalnej Infrastruktury Kolejowej - Kolej+ do 2029 roku, 

f) w sprawie określenia szczegółowych zasad, sposobu i trybu 
udzielania ulg w spłacie należności pieniężnych mających charakter 
cywilnoprawny, przypadających gminie Śrem lub jej jednostkom 
organizacyjnym, 

g) zmieniający uchwałę w sprawie uchwały budżetowej gminy Śrem 
na 2024 rok,  
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h) zmieniający uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Gminy Śrem na lata 2024 – 2035. 

5. Sprawozdanie Burmistrza z działalności w okresie międzysesyjnym. 
6. Interpelacje i zapytania radnych, wolne głosy. 
7. Zamknięcie sesji. 

 
Ad. 3. Przyjęcie protokołu z L sesji Rady Miejskiej w Śremie. 

Przewodnicząca Rady - Katarzyna Sarnowska poinformowała, że protokół 
z L sesji Rady Miejskiej w Śremie był wyłożony do wglądu w Zespole Obsługi 
Rady. Do protokołu nie zgłoszono uwag. 

W związku z powyższym stwierdziła, że protokół zostaje przez Radę 
przyjęty bez odczytywania. 

 
 
Ad. 4. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady: 
 

a) w sprawie przystąpienia gminy Śrem do Projektu „Wielkopolskie 
telecentrum opieki” dofinansowanego przez Unię Europejską w ramach 
„Funduszy Europejskich dla Wielkopolski 2021-2027”, Priorytet 6, Działanie 
06.13 Usługi społeczne i zdrowotne realizowanego przez Regionalny Ośrodek 
Polityki Społecznej w Poznaniu we współpracy z gminami Województwa 
Wielkopolskiego. 

Kierownik OPS, Maria Świdurska, zreferowała projekt uchwały.  
 

Następnie Przewodnicząca Rady otworzyła dyskusję w tym punkcie 
posiedzenia. 

Dyskusji nie podjęto.  
 

Przewodniczący Komisji Pomocy Społecznej, Ochrony Zdrowia 
i Środowiska – Zdzisław Żeleźny poinformował, że projekt uchwały Komisja 
zaopiniowała pozytywnie. 
 

Przewodnicząca Rady zarządziła głosowanie w sprawie podjęcia ww. 
uchwały. 

Wyniki: ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, 
NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: Marek Basaj (ZA), Tomasz Jakuszek (ZA), Żaneta Koch 
(ZA), Mariusz Kociemba (ZA), Artur Konon (ZA), Krzysztof Lewandowski (ZA), 
Andrzej Mieloszyński (ZA), Piotr Mulkowski (ZA), Robert Piątek (ZA), Barbara 
Ratajczak (ZA), Piotr Rojek (ZA), Katarzyna Sarnowska (ZA), Nina Stępa (ZA), 
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Cezary Strzelec (ZA), Edward Szczepański (ZA), Martyna Wachowiak (ZA), Rafał 
Wachowiak (ZA), Lilianna Wąsik (ZA), Grzegorz Wiśniewski (ZA), Tomasz Wojna 
(ZA), Zdzisław Żeleźny (ZA) 
 
Uchwała Nr 593/ LI/2024 jednogłośnie została podjęta. 
(Uchwała Nr 593/ LI/2024 stanowi załącznik nr 3 do protokołu) 
 
 
b) zmieniająca uchwałę w sprawie powołania Śremskiej Rady Seniorów 
oraz nadania jej Statutu. 

Naczelnik PEU, Barbara Jabłońska, zreferowała projekt uchwały. Zgłosiła 
również autopoprawki dot.  akapitu pierwszego oraz drugiego uzasadnienia. 
(Autopoprawka stanowi załącznik nr 4 do protokołu) 
 

Następnie Przewodnicząca Rady otworzyła dyskusję w tym punkcie 
posiedzenia. 

Dyskusji nie podjęto.  
 

Przewodniczący Komisji Pomocy Społecznej, Ochrony Zdrowia 
i Środowiska – Zdzisław Żeleźny poinformował, że projekt uchwały Komisja 
zaopiniowała pozytywnie. 
 

Przewodnicząca Rady zarządziła głosowanie w sprawie podjęcia ww. 
uchwały wraz z autopoprawką. 

Wyniki: ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, 
NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: Marek Basaj (ZA), Tomasz Jakuszek (ZA), Żaneta Koch 
(ZA), Mariusz Kociemba (ZA), Artur Konon (ZA), Krzysztof Lewandowski (ZA), 
Andrzej Mieloszyński (ZA), Piotr Mulkowski (ZA), Robert Piątek (ZA), Barbara 
Ratajczak (ZA), Piotr Rojek (ZA), Katarzyna Sarnowska (ZA), Nina Stępa (ZA), 
Cezary Strzelec (ZA), Edward Szczepański (ZA), Martyna Wachowiak (ZA), Rafał 
Wachowiak (ZA), Lilianna Wąsik (ZA), Grzegorz Wiśniewski (ZA), Tomasz Wojna 
(ZA), Zdzisław Żeleźny (ZA) 

 
Uchwała Nr 594/ LI/2024 jednogłośnie została podjęta. 
(Uchwała Nr 594/ LI/2024 stanowi załącznik nr 5 do protokołu) 
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c) w sprawie Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania 
bezdomności zwierząt na terenie gminy Śrem w roku 2024. 

Naczelnik PRK, Robert Mielcarek, zreferował projekt uchwały.  
 

Następnie Przewodnicząca Rady otworzyła dyskusję w tym punkcie 
posiedzenia. 

Dyskusji nie podjęto.  
 

Przewodniczący Komisji Komunalnej i Rozwoju – Piotr Rojek 
poinformował, że projekt uchwały Komisja zaopiniowała pozytywnie. 
 

Przewodnicząca Rady zarządziła głosowanie w sprawie podjęcia 
ww. uchwały. 

Wyniki: ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, 
NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: Marek Basaj (ZA), Tomasz Jakuszek (ZA), Żaneta Koch 
(ZA), Mariusz Kociemba (ZA), Artur Konon (ZA), Krzysztof Lewandowski (ZA), 
Andrzej Mieloszyński (ZA), Piotr Mulkowski (ZA), Robert Piątek (ZA), Barbara 
Ratajczak (ZA), Piotr Rojek (ZA), Katarzyna Sarnowska (ZA), Nina Stępa (ZA), 
Cezary Strzelec (ZA), Edward Szczepański (ZA), Martyna Wachowiak (ZA), Rafał 
Wachowiak (ZA), Lilianna Wąsik (ZA), Grzegorz Wiśniewski (ZA), Tomasz Wojna 
(ZA), Zdzisław Żeleźny (ZA) 
 
Uchwała Nr 595/ LI/2024 jednogłośnie została podjęta. 
(Uchwała Nr 595/ LI/2024 stanowi załącznik nr 6 do protokołu) 
 
 
d) w sprawie wyznaczenia dodatkowego przedstawiciela do Zgromadzenia 
Związku Powiatowo-Gminnego „Wielkopolski Transport Regionalny”. 

Naczelnik PRK, Robert Mielcarek, zreferował projekt uchwały. Zgłosił 
również autopoprawkę dot. § 2 projektu uchwały. (Autopoprawka stanowi 
załącznik nr 7 do protokołu) 
 

Następnie Przewodnicząca Rady otworzyła dyskusję w tym punkcie 
posiedzenia. 

Dyskusji nie podjęto.  
 

Przewodniczący Komisji Komunalnej i Rozwoju – Piotr Rojek 
poinformował, że projekt uchwały Komisja zaopiniowała pozytywnie. 
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Przewodnicząca Rady zarządziła głosowanie w sprawie podjęcia 
ww. uchwały wraz z autopoprawką. 

Wyniki: ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, 
NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: Marek Basaj (ZA), Tomasz Jakuszek (ZA), Żaneta Koch 
(ZA), Mariusz Kociemba (ZA), Artur Konon (ZA), Krzysztof Lewandowski (ZA), 
Andrzej Mieloszyński (ZA), Piotr Mulkowski (ZA), Robert Piątek (ZA), Barbara 
Ratajczak (ZA), Piotr Rojek (ZA), Katarzyna Sarnowska (ZA), Nina Stępa (ZA), 
Cezary Strzelec (ZA), Edward Szczepański (ZA), Martyna Wachowiak (ZA), Rafał 
Wachowiak (ZA), Lilianna Wąsik (ZA), Grzegorz Wiśniewski (ZA), Tomasz Wojna 
(ZA), Zdzisław Żeleźny (ZA) 
 
Uchwała Nr 596/ LI/2024 jednogłośnie została podjęta. 
(Uchwała Nr 596/ LI/2024 stanowi załącznik nr 8 do protokołu) 
 
 
e) zmieniający uchwałę w sprawie udzielenia Województwu Wielkopolskiemu 
pomocy finansowej w formie dotacji celowej na pokrycie części wkładu własnego 
w związku z realizacją Projektu pn. "Rewitalizacja linii kolejowej nr 369 na 
odcinku Śrem - Czempiń" w ramach Programu Uzupełniania Lokalnej 
i Regionalnej Infrastruktury Kolejowej - Kolej+ do 2029 roku. 

Naczelnik PSG, Donat Tomczak, zreferował projekt uchwały.  
 

Następnie Przewodnicząca Rady otworzyła dyskusję w tym punkcie 
posiedzenia. 
W dyskusji głos zabrali: 

Radny Grzegorz Wiśniewski zapytał, czy były prowadzone konsultacje 
z mieszkańcami wsi Psarskie oraz Szymanowo w sprawie linii kolejowej? Jeżeli 
tak, to kiedy i ile było tych spotkań oraz ile osób wzięło w nich udział? 

Burmistrz Adam Lewandowski odpowiedział, że wszystko jest na etapie 
koncepcji, która ma być gotowa do końca kwietnia. Spotkania są przewidziane 
zarówno z mieszkańcami jak i z podmiotami gospodarczymi.  Dodał, że jak będzie 
gotowa koncepcja, która zostanie zaakceptowana przez Gminę to wtedy 
odbędzie się cała seria konsultacji społecznych. Poinformował, że firma która 
koncepcję przygotowuje (jest to firma ze Śląska), jest jedną z najlepszych 
w Polsce, potwierdziła taką procedurę w stosunku do Nas.  

Radny Tomasz Jakuszek zapytał, kto i dlaczego odrzucił wstępną 
koncepcję? 

Burmistrz Adam Lewandowski odpowiedział, że po pierwsze koncepcja 
w częściach była przekazywana do gminy i nie była zgodna z realiami drogowymi 
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i urbanistycznymi. Z powodu braku tych zgodności została odrzucona przez 
gminę. Do końca kwietnia ma być przygotowana koncepcja realna i wtedy 
odbędzie sią cały cykl konsultacji. 
Dyskusję zakończono. 
 

Przewodnicząca Komisji Budżetowej – Barbara Ratajczak poinformowała, 
że projekt uchwały Komisja zaopiniowała pozytywnie. 
 

Przewodnicząca Rady zarządziła głosowanie w sprawie podjęcia 
ww. uchwały. 

Wyniki: ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, 
NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: Marek Basaj (ZA), Tomasz Jakuszek (ZA), Żaneta Koch 
(ZA), Mariusz Kociemba (ZA), Artur Konon (ZA), Krzysztof Lewandowski (ZA), 
Andrzej Mieloszyński (ZA), Piotr Mulkowski (ZA), Robert Piątek (ZA), Barbara 
Ratajczak (ZA), Piotr Rojek (ZA), Katarzyna Sarnowska (ZA), Nina Stępa (ZA), 
Cezary Strzelec (ZA), Edward Szczepański (ZA), Martyna Wachowiak (ZA), Rafał 
Wachowiak (ZA), Lilianna Wąsik (ZA), Grzegorz Wiśniewski (WSTRZYMUJĘ SIĘ), 
Tomasz Wojna (ZA), Zdzisław Żeleźny (ZA) 
 
Uchwała Nr 597/ LI/2024 większością głosów „ZA” została podjęta. 
(Uchwała Nr 597/ LI/2024 stanowi załącznik nr 9 do protokołu) 
 
 
f) w sprawie określenia szczegółowych zasad, sposobu i trybu udzielania ulg 
w spłacie należności pieniężnych mających charakter cywilnoprawny, 
przypadających gminie Śrem lub jej jednostkom organizacyjnym. 

Skarbnik, Krzysztof Lewandowski, zreferował projekt uchwały. 
Poinformował, że projekt uchwały był konsultowany z Prezesem UOKiK oraz 
Ministerstwem Rolnictwa i Rozwoju Wsi. Ministerstwo nie zgłosiło żadnych 
uwag, natomiast sugestie Prezesa UOKiK zostały uwzględnione w przedłożonym 
projekcie uchwały.   
 

Następnie Przewodnicząca Rady otworzyła dyskusję w tym punkcie 
posiedzenia. 
W dyskusji głos zabrali: 

Radny Grzegorz Wiśniewski zapytał, jakie były sugestie Prezesa UOKiK? 
Skarbnik Krzysztof Lewandowski odpowiedział, że były to drobne uwagi 

dotyczące terminologii. 
Dyskusję zakończono. 
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Przewodnicząca Komisji Budżetowej – Barbara Ratajczak poinformowała, 
że projekt uchwały Komisja zaopiniowała pozytywnie. 
 

Przewodnicząca Rady zarządziła głosowanie w sprawie podjęcia 
ww. uchwały. 

Wyniki: ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, 
NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: Marek Basaj (ZA), Tomasz Jakuszek (ZA), Żaneta Koch 
(ZA), Mariusz Kociemba (ZA), Artur Konon (ZA), Krzysztof Lewandowski (ZA), 
Andrzej Mieloszyński (ZA), Piotr Mulkowski (ZA), Robert Piątek (ZA), Barbara 
Ratajczak (ZA), Piotr Rojek (ZA), Katarzyna Sarnowska (ZA), Nina Stępa (ZA), 
Cezary Strzelec (ZA), Edward Szczepański (ZA), Martyna Wachowiak (ZA), Rafał 
Wachowiak (ZA), Lilianna Wąsik (ZA), Grzegorz Wiśniewski (ZA), Tomasz Wojna 
(ZA), Zdzisław Żeleźny (ZA) 
 
Uchwała Nr 598/ LI/2024 jednogłośnie została podjęta. 
(Uchwała Nr 598/ LI/2024 stanowi załącznik nr 10 do protokołu) 
 
 
 

Przewodnicząca Rady zaproponowała, aby podpunkt g) oraz h) omówiono 
wspólnie, a głosowanie przeprowadzone zostanie osobno dla każdej z uchwał.  
 Radni wyrazili zgodę. 
 
 
g) zmieniający uchwałę w sprawie uchwały budżetowej gminy Śrem na 2024 rok. 
 
h) zmieniający uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Gminy Śrem na lata 2024 – 2035. 
 

Skarbnik, Krzysztof Lewandowski, zreferował projekty uchwał. Zgłosił 
również autopoprawki do obu projektów. (Autopoprawki do uchwały 
zmieniającej budżet stanowią załącznik nr 11 do protokołu, autopoprawki 
do uchwały zmieniającej WPF stanowią załącznik nr 13) 
 

Następnie Przewodnicząca Rady otworzyła dyskusję nad projektami 
uchwały. 

Dyskusji nie podjęto.  
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Przewodnicząca Rady zarządziła głosowanie w sprawie podjęcia uchwały 
zmieniającej uchwałę w sprawie uchwały budżetowej gminy Śrem na 2024 rok 
wraz z autopoprawką. 

Przewodnicząca Komisji Budżetowej – Barbara Ratajczak poinformowała, 
że projekt uchwały Komisja zaopiniowała pozytywnie. 

 
Wyniki: ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 6, BRAK GŁOSU: 0, 

NIEOBECNI: 0 
Wyniki imienne: Marek Basaj (WSTRZYMUJĘ SIĘ), Tomasz Jakuszek 

(WSTRZYMUJĘ SIĘ), Żaneta Koch (ZA), Mariusz Kociemba (ZA), Artur Konon (ZA), 
Krzysztof Lewandowski (ZA), Andrzej Mieloszyński (ZA), Piotr Mulkowski 
(WSTRZYMUJĘ SIĘ), Robert Piątek (ZA), Barbara Ratajczak (ZA), Piotr Rojek (ZA), 
Katarzyna Sarnowska (ZA), Nina Stępa (ZA), Cezary Strzelec (WSTRZYMUJĘ SIĘ), 
Edward Szczepański (ZA), Martyna Wachowiak (ZA), Rafał Wachowiak 
(WSTRZYMUJĘ SIĘ), Lilianna Wąsik (ZA), Grzegorz Wiśniewski (WSTRZYMUJĘ SIĘ), 
Tomasz Wojna (ZA), Zdzisław Żeleźny (ZA) 
 
Uchwała Nr 599/ LI/2024 większością głosów „ZA” została podjęta. 
(Uchwała Nr 599/ LI/2024 stanowi załącznik nr 12 do protokołu) 
 
 

Następnie Przewodnicząca Rady zarządziła głosowanie w sprawie podjęcia 
uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Gminy Śrem na lata 2024 – 2035 wraz z autopoprawką. 

Przewodnicząca Komisji Budżetowej – Barbara Ratajczak poinformowała, 
że projekt uchwały Komisja zaopiniowała pozytywnie. 

 
Wyniki: ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 6, BRAK GŁOSU: 0, 

NIEOBECNI: 0 
Wyniki imienne: Marek Basaj (WSTRZYMUJĘ SIĘ), Tomasz Jakuszek 

(WSTRZYMUJĘ SIĘ), Żaneta Koch (ZA), Mariusz Kociemba (ZA), Artur Konon (ZA), 
Krzysztof Lewandowski (ZA), Andrzej Mieloszyński (ZA), Piotr Mulkowski 
(WSTRZYMUJĘ SIĘ), Robert Piątek (ZA), Barbara Ratajczak (ZA), Piotr Rojek (ZA), 
Katarzyna Sarnowska (ZA), Nina Stępa (ZA), Cezary Strzelec (WSTRZYMUJĘ SIĘ), 
Edward Szczepański (ZA), Martyna Wachowiak (ZA), Rafał Wachowiak 
(WSTRZYMUJĘ SIĘ), Lilianna Wąsik (ZA), Grzegorz Wiśniewski (WSTRZYMUJĘ SIĘ), 
Tomasz Wojna (ZA), Zdzisław Żeleźny (ZA) 

 
Uchwała Nr 600/ LI/2024 większością głosów „ZA” została podjęta. 
(Uchwała Nr 600/ LI/2024 stanowi załącznik nr 14 do protokołu) 
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Ad. 5. Sprawozdanie Burmistrza z działalności w okresie międzysesyjnym. 
(Sprawozdanie stanowi załącznik nr 15 do protokołu) 

Sprawozdanie radni otrzymali wraz z innymi materiałami na sesję 
w związku z czym odstąpiono od jego referowania. 
 

Następnie Przewodnicząca Rady otworzyła dyskusję w tym punkcie 
posiedzenia. 
Dyskusji nie podjęto. 
 
 
Ad. 6. Interpelacje i zapytania radnych, wolne głosy. 
 

Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej – Żaneta Koch przedstawiła protokoły 
z kontroli przeprowadzonych przez Komisję Rewizyjną w dniu: 

1) 2 lutego 2024 r. w Urzędzie Miejskim w Śremie w zakresie 
wydatkowania środków finansowych w zakresie dotacji gminnej 
na Schronisko dla Bezdomnych Zwierząt w Gaju – nie stwierdzono 
nieprawidłowości (Protokół z kontroli stanowi załącznik nr 16 
do protokołu); 

2) 1 marca 2024 r. w ŚTBS Sp. z o.o. zakresie kontroli procesu zarządzania 
lokalami mieszkalnymi komunalnymi i socjalnymi (Protokół z kontroli 
stanowi załącznik nr 17 do protokołu). 
 

 
Następnie Przewodnicząca Rady otworzyła dyskusję w tym punkcie 

posiedzenia. 
W dyskusji głos zabrali: 

Radny Cezary Strzelec poinformował, że dwóch nauczycieli SP2 poprosiło 
go by poruszył kwestie konfliktu w szkole. Następie zapytał co udało się zdziałać 
w sprawie konfliktu w szkole i jaka jest bieżąca sytuacja w placówce? 

Burmistrz Adam Lewandowski odpowiedział, że wszystkie dokumenty 
dotyczące skargi Rady Pedagogicznej zostały przekazane, zgodnie z podjętą 
uchwałą do Komisji Dyscyplinarnej, która funkcjonuje przy Wojewodzie. Dodał, 
że na dzień dzisiejszy postępowanie jest w toku przygotowania. Poinformował 
także, że rodzice, którzy złożyli pisma w sprawie zainteresowanego nauczyciela 
otrzymali również pisemną odpowiedź. Przekazał również, że od Pana Dyrektora 
SP2 ma informacje, iż sytuacja jest uporządkowana, w sensie takim, że nie ma 
konfliktu, a nauczyciel nie jest aktualnie aktywny zawodowo.  

Radny Grzegorz Wiśniewski w nawiązaniu do swojego pytania 
z ubiegłorocznej sesji zapytał, kiedy do BIP wróci rejestr umów oraz umów 
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zleceń? Dodał, że poprzednio otrzymał informację, iż w styczniu a jest już marzec, 
a rejestr nadal nie jest publikowany. 

Sekretarz Hanna Brukarczyk odpowiedziała, że ostatnio została udzielona 
taka odpowiedź dlatego, że miały pojawić się rządowe przepisy w sprawie 
Centralnego Rejestru Umów i Umów Zleceń, jednakże cały czas czekamy za tymi 
przepisami. Dodała, że jak tylko przepisy się pojawią i będzie możliwość 
to od razu zostanie on zamieszczony na BIP. 

Radny Grzegorz Wiśniewski zwrócił uwagę, że rejestr, który 
był zamieszczony w BIP nie powstał z przepisów prawa tylko dlatego, 
że ówczesna Pani Poseł Paulina Hennig-Kloska i Pan Marcin Chwałczyński złożyli 
wniosek do Gminy w tej sprawie. Dodał, że rejestr pokazywał transparentność 
i przejrzystość działania urzędu, dlatego jest to głęboko niezrozumiałe, dlaczego 
został on usunięty i bardzo prosi by wrócił na stronę BIP. 

Sekretarz Hanna Brukarczyk odpowiedziała, że wie o tym, że to była 
interpelacja jednego z Radnych. Dodała, że miał powstać Centralny Rejestr, 
którego wejście w życie jest cały czas przesuwane, a nie ma sensu publikować 
rejestrów oddzielnych, jeżeli ma być Rejestr Centralny. 

Radny Marek Basaj nawiązał do swojej przedostatniej interpelacji, 
dot. kosztów zarządzania obiektami sportowymi przez Śremski Sport, 
mianowicie stwierdził, że otrzymał odpowiedź niesatysfakcjonującą, ponieważ 
nie ma podanych wprost danych o które pytał. Dodał, że otrzymał plik 
dokumentów o objętości 128 stron obejmujący umowy, plan rzeczowo – 
finansowy. Natomiast prostych informacji dotyczących kosztów za 2023 rok 
nie otrzymał. Zwrócił się z prośbą by informacje były weryfikowane, 
czy zawierają odpowiedź na treść interpelacji. Poruszył również kwestię 
stadionu: w mediach społecznościowych jeden z mieszkańców gminy Śrem zadał 
pytanie dotyczące obiektu tj. możliwości korzystania z I piętra obiektu oraz 
z szatni przez dzieci i młodzież, gdyż dzieci przebierają się w zimnych szatniach 
na orliku, kiedy mogłyby przebierać się w ogrzewanych szatniach na stadionie. 

Radny Mariusz Kociemba (jako iż, pracuje na tym obiekcie) odpowiedział, 
że te informacje nie do końca są prawdziwe. Dzieci jak najbardziej mogą 
korzystać z szatni na stadionie, oczywiście o ile nie odbywa się akurat mecz. 
Dodał, że jeżeli chodzi o okres zimowy to szatnie na orliku są również ogrzewane, 
jednakże jest to ogrzewanie elektryczne przez co temperatura może być ciut 
niższa, niż w obiekcie głównym, ale to nie znaczy, że nie są ogrzewane. 
Poinformował, również, że obiekt na piętrze jest uruchomiony, wyposażony 
w stoły i krzesła. Kluby po uprzednim poinformowaniu mogą z niego korzystać, 
a wynika to z tego, że musi być zapewniona obsługa by wszystko przygotować 
oraz później posprzątać. Stwierdził, że nie ma żadnych obostrzeń, jeżeli chodzi 
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o korzystanie z tego obiektu przez dzieci i młodzież. Podsumował, że cały 
czas obiekt jest dostępny dla wszystkich. 

Radny Krzysztof Lewandowski dodał, że pewnych informacji nie warto 
weryfikować z mediów społecznościowych, ponieważ nie do końca jest 
to właściwa droga. Dodał, że jeżeli Radny Marek Basaj ma pytania dotycząca 
działalności obiektów zarządzanych przez Śremski Sport to spółka zawsze chętnie 
na nie odpowie. Przekazał także, że jeżeli chodzi o odpowiedź na interpelację 
to spółka się nad nią pochyliła, ale zakres informacji o który Radny prosił był 
bardzo szeroki, dlatego odpowiedź jest też obszerna. Stwierdził, że jeżeli Radny 
złożył interpelację to warto by zapoznał się z dokumentami i najważniejsze 
dla siebie informacje wyłuskał z przygotowanej odpowiedzi. 

Radny Marek Basaj odpowiedział, że jeżeli pyta o koszty działalności 
poszczególnych obiektów przekazanych w zarząd spółce Śremski Sport w roku 
2023, a otrzymuje planowane koszty to są to dwie różne rzeczy. Dodał, że prosił 
o faktyczne koszty za 2023 rok, a z otrzymanych materiałów może wyłuskać 
koszty planowane na 2023 i 2024 rok. Stwierdził, że taki jest fakt i niczego 
nie nadinterpretuje i nie będzie niczego wyłuskiwać, bo tych informacji z planów 
nie wyłuska. 

  Przewodnicząca Rady Katarzyna Sarnowska dodała, że jeżeli dobrze 
pamięta to Radny ponowił swoja interpelację. 

Radny Marek Basaj odpowiedział, że tak. 
Radny Rafał Wachowiak stwierdził, że on również złożył interpelację, 

dotyczącą środków jakie gmina otrzymała w bieżącej kadencji samorządowej, 
na którą otrzymał niesatysfakcjonującą odpowiedź. Dodał, że po kontakcie 
z naczelnikiem, który przygotował odpowiedź i zwróceniem uwagi, że brakuje 
pewnych elementów otrzymał uzupełnienie tej interpelacji, jednakże w dalszym 
ciągu nie jest ta odpowiedź kompletna i prosi o jej uzupełnienie. 

Burmistrz Adam Lewandowski odpowiedział, że sprawdzi i odpowiedź 
uzupełni. 
Dyskusję zakończono. 
 

Następnie Przewodnicząca Rady, Katarzyna Sarnowska poinformowała, 
że do Rady Miejskiej wpłynęła następująca korespondencja:  
1) 02.02.2024 r. z Urzędu Gminy Duszniki: Apel nr 2/2024 w sprawie zmiany 

Uchwały Sejmiku Województwa Wielkopolskiego nr XXIX/941/17 z dnia 18 
grudnia 2017 r. w sprawie wprowadzenia na obszarze województwa 
wielkopolskiego ograniczeń lub znaków w zakresie eksploatacji instalacji, 
w których następuje spalanie paliw.  

2) 02.02.2024 r. z Biura Rady Blizanów uchwała nr LV/499/2024 Rady Gminy 
Blizanów z dnia 12 stycznia 2024 r. w sprawie Apelu dotyczącego zmiany 
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Uchwały Sejmiku Województwa wielkopolskiego Nr XXXIX/941/17 z dnia 18 
grudnia 2017 r. w sprawie wprowadzenia na obszarze województwa 
wielkopolskiego ograniczeń lub zakazów w zakresie eksploatacji, w których 
następuje spalanie paliw.   

3) 22.02.2024 r. z Biura Rady w Wyrzysku: Apel nr 1/2024 Rady Miejskiej 
w Wyrzysku z dnia 16 lutego 2024 r. w sprawie zmiany uchwały Sejmiku 
Województwa wielkopolskiego nr XXXIX/941/17 z dnia 18 grudnia 2017 r. 
w sprawie wprowadzenia, na obszarze województwa wielkopolskiego 
ograniczeń lub zakazów w zakresie eksploatacji instalacji, w których następuje 
spalanie paliw.  

4) 26.02.2024 r. z Obsługi Rady Miejskiej i Promocji Gminy Rychtal uchwała 
nr LXX/431/2024 Rady Miejskiej Gminy Rychtal z dnia 30 stycznia 2024 r. 
w sprawie apelu dotyczącego zmiany Uchwały Sejmiku Województwa 
wielkopolskiego Nr XXXIX/941/17z dnia 18 grudnia 2017 r. w sprawie 
wprowadzenia na obszarze województwa Wielkopolskiego ograniczeń 
lub zakazów w zakresie eksploatacji instalacji, w których następuje spalanie 
paliw.  

5) 27.02.2024 r. wniosek o nadanie tytułu Honorowego Obywatela Śremu 
dla pani Danuty Marii Szafrańskiej z prośbą o przychylne rozpatrzenie.  

6) 29.02.2024 r. od Wojewody Wielkopolskiego rozstrzygniecie nadzorcze 
nr NP-III.4131.1.64.2024.4 stwierdzające nieważność § 2 ust. 3 uchwały 
nr 585/L/2024 Rady Miejskiej w Śremie z dnia 31 stycznia 2024 r. w sprawie 
ustalenia planu dofinansowania form doskonalenia zawodowego nauczycieli 
zatrudnionych w przedszkolach i szkołach podstawowych prowadzonych 
przez Gminę Śrem, ustalenia maksymalnej kwoty dofinansowania opłat 
pobieranych przez placówki doskonalenia nauczycieli, szkoły wyższe oraz inne 
podmioty, których zadania statutowe obejmują doskonalenie zawodowe 
nauczycieli, oraz ustalenia form i specjalności kształcenia na 2024 rok – 
ze względu na istotne naruszenie prawa.  

7) 07.03.2024 r. z Rady Miasta i Gminy Kórnik: Apel nr 1/2024 Rady Miasta 
i Gminy Kórnik z dnia 28 lutego 2024 r. w sprawie zmiany Uchwały Sejmiku 
Województwa Wielkopolskiego nr XXXIX/941/17 z dnia 18 grudnia 2017 r. 
w sprawie wprowadzenia, na obszarze województwa wielkopolskiego 
ograniczeń i zakazów w zakresie eksploatacji instalacji, w których następuje 
spalanie paliw.  

8) 07.03.2024 r. od Wielkopolskie Archiwum Społeczne: opracowany życiorys 
ks. dr Daniela Adolpha Balcke (1811-1909).  

9) 08.03.2024 r. z CUS w Śremie pismo z informacją, że na sesję kwietniową 
ze względów technicznych nie zostanie przedłożona ocena zasobów 
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społecznych za 2023 r. W związku z powyższym, gdy ocena wpłynie do biura 
Rady zostanie niezwłocznie przesłana Radnym za pomocą e-Sesji.   

10) 11.03.2024 z Wielkopolskiego Urzędu Wojewódzkiego w Poznaniu pytanie 
dot. Uchwały nr 536/XLVII/2023 Rady Miejskiej w Śremie z dnia 18.09.2023 r. 
zmieniająca uchwałę w sprawie miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego dla obszaru położonego w rejonie ul. Ogrodowej 
w Nochowie. 

Z dokumentami można zapoznać się w Zespole Obsługi Rady. 
 
Przekazała, że kolejną sesję planuje na 11 kwietnia br.  
 
 
Ad. 7. Zamknięcie sesji. 

Przewodnicząca Rady - Katarzyna Sarnowska stwierdziła, iż porządek LI 
sesji Rady Miejskiej w Śremie został wyczerpany i zamknęła obrady sesji o godz. 
11:59 dziękując wszystkim za przybycie. 
 
 
 
          Przewodniczyła: 
       Przewodnicząca Rady Miejskiej 
            /-/ Katarzyna Sarnowska 
 
 
 
 
 
Załączniki: 

1. Lista obecności Radnych na LI sesji Rady Miejskiej w Śremie. 
2. Zawiadomienia o sesji LI sesji Rady Miejskiej w Śremie. 
3. Uchwała Nr 593/ LI/2024 w sprawie przystąpienia gminy Śrem do Projektu 

„Wielkopolskie telecentrum opieki” dofinansowanego przez Unię 
Europejską w ramach „Funduszy Europejskich dla Wielkopolski 2021-
2027”, Priorytet 6, Działanie 06.13 Usługi społeczne i zdrowotne 
realizowanego przez Regionalny Ośrodek Polityki Społecznej w Poznaniu 
we współpracy z gminami Województwa Wielkopolskiego 

4. Autopoprawka do projektu uchwały nr 594/LI/2024 
5. Uchwała Nr 594/ LI/2024 zmieniająca uchwałę w sprawie powołania 

Śremskiej Rady Seniorów oraz nadania jej Statutu 
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6. Uchwała Nr 595/ LI/2024 w sprawie Programu opieki nad zwierzętami 
bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie gminy 
Śrem w roku 2024 

7. Autopoprawka do projektu uchwały nr 596/LI/2024 
8. Uchwała Nr 596/ LI/2024 w sprawie wyznaczenia dodatkowego 

przedstawiciela do Zgromadzenia Związku Powiatowo-Gminnego 
„Wielkopolski Transport Regionalny” 

9. Uchwała Nr 597/ LI/2024 zmieniający uchwałę w sprawie udzielenia 
Województwu Wielkopolskiemu pomocy finansowej w formie dotacji 
celowej na pokrycie części wkładu własnego w związku z realizacją 
Projektu pn. "Rewitalizacja linii kolejowej nr 369 na odcinku Śrem - 
Czempiń" w ramach Programu Uzupełniania Lokalnej i Regionalnej 
Infrastruktury Kolejowej - Kolej+ do 2029 roku 

10. Uchwała Nr 598/ LI/2024 w sprawie określenia szczegółowych zasad, 
sposobu i trybu udzielania ulg w spłacie należności pieniężnych mających 
charakter cywilnoprawny, przypadających gminie Śrem lub jej jednostkom 
organizacyjnym 

11. Autopoprawka do projektu uchwały nr 599/LI/2024 
12. Uchwała Nr 599/ LI/2024 zmieniający uchwałę w sprawie uchwały 

budżetowej gminy Śrem na 2024 rok 
13. Autopoprawka do projektu uchwały nr 600/LI/2024 
14. Uchwała Nr 600/ LI/2024 zmieniający uchwałę w sprawie uchwalenia 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Śrem na lata 2024 – 2035 
15. Sprawozdanie Burmistrza z działalności w okresie międzysesyjnym. 
16. Protokół z kontroli przeprowadzonej przez Komisję Rewizyjną w dniu 

2 lutego 2024 r. 
17. Protokół z kontroli przeprowadzonej przez Komisję Rewizyjną w dniu 

1 marca 2024 r. 
 
 
 
Protokołowała: 
Marta Matuszewska 


